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خبر

بهداشت و سلامت

»معاون فنی مرکز سلامت محیط 
و کار وزارت بهداشت« تشریح کرد؛

شروط وزارت بهداشت برای 
بازگشایی مدارس اعلام شد

معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، رعایت 
پروتکل های بهداشتی را پیش شرط بازگشایی مدارس خواند و 
گفت: نباید تزریق واکسن ما را از اهمیت رعایت پروتکل های 
بهداشتی غافل کند، در مورد کرونا با پاندمی جهانی روبرو 
هستیم و واکسیناسیون باید همزمان با رعایت پروتکل های 

بهداشتی انجام شود.
مهندس محسن فرهادی در خصوص بازگشایی مدارس در 
شرایط کرونایی،  گفت: مدارس حساسیت بیشتری دارند ولی 
به طور کلی در شرایط کرونا باید راه اندازی کلاس های حضوری 
با جمعیت هایی که قبلا سر کلاس حاضر می شدند را فراموش 
کنیم و شرط بازگشایی این است که علی رغم تاکیدات فراوان 
بر واکسیناسیون، اما آن را در محاسباتمان نیاوریم و تصور 
نکنیم چون دانش آموزان و معلمین واکسن زدند، کرونا به 
با این شرط همچنان درصد رعایت  ندارد؛  راه  کلاس درس 

پروتکل ها بالا خواهد بود.
او تاکید کرد: مدرسه برای آغاز فعالیت باید کلاس هایش خلوت 
باشد و فاصله یک و نیم تا دو متری دانش آموزان در کلاس 
حفظ شود؛ درعین حال تهویه در کلاس از اولویت های اصلی 
است،  دانش آموز و معلم باید به قدر کفایت لباس بپوشند تا 
امکان باز کردن درب و پنجره ها مرتبا فراهم باشد تا هوا تازه 
شود. تعداد مجاز حضور شاگرادان در کلاس درس بسته به 
متراژ کلاس متفاوت است، مثلا در یک کلاس ۴۰ متری ۱۰ 
دانش آموز می توانند حاضر باشند. محاسبه این موضوع هم بر 
عهده مدیریت مدرسه است، اما باید در نظر بگیرد که برای هر 

دانش آموز نیاز به چهار متر مربع فضا داریم.
دانش آموزان  که  مدارسی  برای  کلاس ها  شروع  افزود:  وی 
زیادی دارند، باید ترکیبی از حضوری، غیر حضوری، کارگاهی 
و آزمایشگاهی باشد. با این تلفیق، سال تحصیلی آموزشی 
حضوری خوبی خواهیم داشت؛ ولی اگر در بازگشایی ها دچار 

تعجیل شویم مطمئنا شرایط مشکل می شود.
معاون فنی مرکز سلامت محیط وکار وزارت بهداشت تاکید 
کرد: کماکان مدیر مدرسه مسئولیت نظارتی دارد و ناظران 
بهداشتی به شکل تصادفی و رندوم مدارس را بررسی می کنند.
معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت درباره 
از ۱۲ سال  برای کودکان کمتر  بازگشایی مدارس  چگونگی 
که واکسن تزریق نکرده اند نیز به ایسنا گفت: متاسفانه در 
مورد کرونا با پاندمی جهانی روبرو هستیم و به این ترتیب 
واکسیناسیون باید همزمان با رعایت پروتکل های بهداشتی 
دنیا  در  بیماری  انتقال  حلقه  هنوز  متاسفانه  شود.  انجام 
شکسته نشده است و باید واکسیناسیون را تاحدی افزایش 
دهیم که بتوانیم از فواید آن استفاده کنیم. برای سنین زیر 
۱۲ سال رعایت پروتکل های بهداشتی بسیار حائز اهمیت است 
و مدارس باید به گونه ای برنامه ریزی کنند که کودکان زیر ۱۲ 
سال با شرایط ویژه تری سر کلاس حاضر شوند. البته برخی 
مدارس هم تعداد بسیار پایینی دانش آموز دارند که کنترل آنها 
راحت است. او درباره فعالیت بوفه مدارس  نیز اظهار کرد: قرار 
است بوفه ها فعلا راه اندازی نشود و بچه ها از خانه خوراکی 
با خود همراه داشته باشند؛ البته ساعت حضور دانش آموزان 
هم کاهش پیدا کرده است و قرار است تنها برای رفع اشکال 
و دروس خاص به مدرسه روند. در این زمینه نیز خود مدرسه 
این دروس خاصی که دانش آموزان برای آن به مدرسه می آیند 

را انتخاب می کند.

محیط زیست

چهاردهمین سفر »امیدِ تنها« به مازندران آغاز شد؛

تک درنای سیبری به سرزمین طبرستان رسید
از گله غربی درناهای  به جا مانده  امید که تک درنای 
سیبری محسوب می شود برای چهاردهیمن سال پس از 
مرگ جفتش » آرزو « برای زمستان گذرانی وارد مازندران 

شده است.
اداره کل حفاظت محیط زیست مازندران اعلام کرد که تنها 
بازمانده گله غربی درنای سیبری، عصر روز جمعه هفتم 
آبان در تالاب بین المللی فریدونکنار فرود آمد و دوره 

زمستان گذرانی خود را  آغاز کرده است.
امید که پارسال ۱۴ آبان وارد مازندران شده بود، امسال 

یک هفته زودتر وارد مازندران شد تا دوره حدود 
چهار ماهه حضورش در این استان را بگذراند. 
سفر هر ساله امید به مازندران با توجه به این 
که آخرین بازمانده از گله غربی درناهای سیبری 
محیط  دوستداران  برای  می شود  محسوب 

زیست و حیات وحش اهمیت زیادی دارد.
زیستگاه اصلی درنای امید ، سیبری است و هر 
سال با طی کردن مسیری پنج هزار کیلومتری از 

روسیه، قزاقستان و آذربایجان به تالاب بین المللی 
فریدونکنار در مازندران مهاجرت می کند  و حدود 

چهار ماه سرد از سال را با تغذیه در محدوده دامگاه های 
سنتی ازباران، سرخرود و فریدونکنار می گذراند.

اداره کل حفاظت محیط زیست مازندران با کمک جوامع 
محلی و بومیان منطقه و با توجه به اهمیت این پرنده به 
عنوان پرنده ای در خطر انقراض با انجام اقدامات مختلفی از 

این پرنده زیبا و با ارزش حفاظت می کند.
درنای امید که ۱۴ سال است به صورت تنها و انفرادی 

مهاجرت می کند، هشتم اسفند پارسال و پس از ۱۱۵ روز 
زمستان گذرانی در تالاب فریدونکنار به سیبری بازگشته 
بود. سال ۱۳۹۸ ماندگاری امید در مازندران ۱۲۹ روز و سال 

۱۳۹۷ نیز ۹۷ روز بود.

این پرنده وفادار به اقلیم مازندران از ۱۴ سال پیش تاکنون 
برای  همچنان  »آرزو«  جفتش  دادن  دست  از  وجود  با 

زمستان گذرانی به مازندران می آید. این درنا سال های ۱۳۸۸ 
و ۱۳۹۴ برای زمستان گذرانی به مازندران نیامد که باعث 

نگرانی دوستداران محیط زیست شده بود.
دُرنای سیبری که امید از گونه آن هاست و با نام علمی» 
می شود  شناخته   )Grus leucogeranus(»لئوکوجرانوس
پرنده ای در معرض خطر انقراض از خانواده درناهاست که 
قدی نزدیک به یک  و نیم متر دارد و فاصله دو بال آن بیش 
از ۲ متر است. این درنا بدنی یکدست سفید با پاهای بلند 
سرخ رنگ دارد و منقار بلند سیاهی روی صورت قرمز 

رنگ آن نشسته  است.
درنای سیبری به طور تاریخی به سه جمعیت 
اصلی شرقی، غربی و مرکزی تقسیم می شود. 
جمعیت مرکزی این گونه منقرض شده است و 
جمعیت غربی هم به گفته کارشناسان محیط 
امید به طور قطعی  زیست در صورت مرگ 

منقرض خواهد شد .
جمعیت شرقی درنای سیبری که در واقع تنها 
گروه باقی مانده از این گونه است، تابستان را در 
شرق سیبری زادآوری کرده و برای زمستان گذرانی 
به شرق چین می رود. از اعضای این گروه بیش از سه 

هزار قطعه باقی مانده است.
زیستگاه زمستانی تقریبا تمامی جمعیت این گونه دریاچه 
»پویانگ« در چین و اطراف آن است. همه ساله در زمستان 
۱۵۰ گونه پرنده زمستان گذران با جمعیتی بالغ بر یک 
میلیون و ۵۰۰ هزار بال به تالاب و آب بندان های مازندران از 

جمله تالاب بین المللی میانکاله می آیند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه شهید 
مدافع سلامت »حاج تقی داستان« که به برادران 

شهیدش پیوست را گرامی می دارد

کرونا در ایران

مسائل و آسیب ها

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد:  ۱۲۸ نفر 
دیگر طی ۲۴ ساعت گذشته جان خود را بر اثر کرونا جان 

خود را از دست دادند.
گرچه شمار تلفات روزانه کرونا روز جمعه ۱۲۳ و پایین ترین 
رقم فوتی پس از عبور خیز پنجم از کشور اعلام شد اما طی 
۲۴ ساعت گذشته این ویروس پنج نفر دیگر را به جمع 
قربانیان خود افزود. بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در شبانه 
روز گذشته و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۶ هزار 
و ۸۰۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 

که یک هزار و ۸۳ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۹۱۶ هزار 
و ۲۱۱ نفر رسید، طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۲۸ بیمار کووید۱۹ 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری به ۱۲۶ هزار و ۱۲۶ نفر رسید، خوشبختانه تا کنون ۵ 
میلیون ۴۹۴ هزار و ۶۸۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 

بیمارستانها ترخیص شده اند.
به  مبتلا  بیماران  از  نفر   ۹۴۲ و  هزار  سه  همچنین 
کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها 
و ۴۰۳  میلیون  کنون ۳۵  تا  دارند،  قرار  مراقبت  تحت 
هزار و ۸۶۰ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام 

شده است.
همچنین تا کنون ۵۲ میلیون و ۳۷۹ هزار و ۵۷ نفر دُز اول، 
۳۳ میلیون و ۶۷۴ هزار و ۷۳ نفر دُز دوم و ۸۴ هزار و 
۳۴۰ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشور به ۸۶ میلیون و ۱۳۷ هزار 
و ۴۷۰ دُز رسید، در شبانه روز گذشته نیز ۷۶۷ هزار و ۵۵۳ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۲۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۱۴ شهر 
در وضعیت نارنجی، ۲۰۱ شهر در وضعیت زرد و ۱۱۱ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

در۶ ماهه نخست امسال ۵۱ هزار و ۱۲۰ نفر به دلیل آسیب 
های ناشی از نزاع به مراکز پزشکی قانونی استان تهران 
مراجعه کردند که این تعداد در مقایسه با مدت مشابه 
سال ۱۳۹۹ که تعداد مراجعان به دلیل نزاع به مراکز پزشکی 
قانونی ۵۹ هزار و ۹۱ نفر اعلام شده بود ۱۳ درصد کاهش 

یافته است.
بر اساس این گزارش از تمام مراجعان به دلیل آسیب های 
ناشی از نزاع در۶ ماهه اول امسال ۳۲ هزار و۱۶۳ نفر مرد و 

۱۸ هزار و ۹۵۸ نفر زن بودند.
اداره کل پزشکی قانونی استان تهران به مراجعان نزاع توصیه 
کرد که ظاهر خون آلود تأثیری در صدور نظریه کارشناسی 
نظریه  صدور  مبنای  آنچه  ندارد،  قانونی  پزشکی  توسط 

کارشناسی در خصوص جراحات است، نوع جراحت و عمق 
آن است. بنابراین معاینه دقیق  تر ضایعات نیازمند تمیز 
بودن موضع و بررسی دقیق آن توسط کارشناسان پزشکی 

قانونی است.
در صورت وجود جراحات و صدمات عمده و تهدید کننده، 
فرد می تواند پس از انجام اقدامات درمانی به پزشکی قانونی 
مراجعه کند، سوابق اقدامات انجام شده از سوی پزشکی 
قانونی از مرجع درمان کننده اخذ خواهد شد تا حقی از فردی 

ضایع نشود.
صدمات ایجاد شده در نزاع )شامل آثار ضرب و جرح( یا 
مشمول دیه است یا ارَش. در دیه که مقدار مالِ معینی 
است و در شرع مقدس به سبب جنایات غیرعمدی بر نَفس، 

عضو یا منفعت یا جنایات عمدی در مواردی که به هر جهت 
قصاص ندارد، مقرر شده  است.

ارَش نیز دیه غیر مقدر است و میزان آن در شرع تعیین نشده 
است و دادگاه با لحاظ نوع و کیفیت جنایت و تاثیر آن بر 
سلامت خسارت دیده و میزان خسارت وارده با در نظر گرفتن 
دیه مقدر و با جلب نظر کارشناس میزان آن را تعیین می 
کند. بنابراین در مواردی که برای صدمه وارده دیه مقدر وجود 
نداشته باشد کارشناس پزشکی قانونی بر اساس نوع جراحت 
و کیفیت آن و تأثیر بر سلامت فرد خسارت دیده و ایجاد یا 
عدم ایجاد نقص عضوی و تأثیر در کارایی عضو یا اندام اقدام 
به تعیین ارش می کنند که میزان ارش نسبت به دیه کامل 

انسان تعیین می شود.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۴۹۴ هزار و ۶۸۹ تن رسید

»پزشکی قانونی استان تهران« اعلام کرد:

کاهش ۱۳ درصدی مراجعه به پزشکی قانونی به دلیل آسیب های ناشی از نزاع
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اجتماعی

کشاورزی

جامعه

با بررسی قیمت برخی کالاهای اساسی؛
شکر رکورد دار گرانی شد

 
بررسی قیمت برخی کالاهای اساسی و مهم در شهریور ۱۴۰۰ 
نسبت به شهریور ۱۳۹۹ نشان می دهد که قیمت کالاهای 
اساسی مانند برنج پاکستانی، برنج تایلندی، برنج ایرانی، شکر، 

گوشت گوساله و گوسفند افزایش داشته است. 
براساس آمارهای ارائه شده از سوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت ، قیمت هر کیلو گرم برنج پاکستانی باسماتی درجه یک 
در شهریور  ۱۴۰۰نسبت به شهریور ۱۳۹۹ در مجموع ۲۸.۴ درصد 
افزایش داشته و از هر کیلو ۲۰۵ هزار و ۱۴۰ ریال به ۲۶۳ هزار 

و ۳۸۵ ریال رسیده است. 
برنج تایلندی نیز در شهریور ۱۴۰۰ نسبت به شهریور ۱۳۹۹ در 
مجموع ۵۵.۹ درصد افزایش قیمت داشته و از هر کیلوگرم 
۱۰۳ هزار و ۷۸ ریال در شهریور ۱۳۹۹ به ۱۶۰ هزار و ۷۱۱ ریال در 

شهریور ۱۴۰۰ رسیده است. 
قیمت هر کیلوگرم برنج طارم اعلا که در شهریور سال گذشته 
۲۶۷ هزار و ۷۷۴ ریال بوده در شهریور ۱۴۰۰ با ۶۳.۷ درصد 

افزایش به هر کیلو گرم ۴۳۸ هزار و ۴۷۹ ریال رسیده است. 
برنج داخلی هاشمی درجه یک نیز در بازه زمانی یاد شده ۶۳.۱ 
درصد افزایش قیمت داشته است. قیمت شکر سفید با ۷۱.۶ 
درصد افزایش از هر کیلوگرم ۸۱ هزار و ۸۲۰ ریال در شهریور 

۱۳۹۹ به ۱۴۰ هزار و ۴۸۴ ریال در شهریور ۱۴۰۰ رسیده است. 
براساس این گزارش قیمت گوشت گوساله در شهریور ماه ۱۴۰۰ 
نسبت به شهریور سال گذشته ۶۳.۷ درصد و قیمت گوشت 
گوسفندی نیز ۳۸.۳ درصد و گوشت مرغ تازه ۵۸.۱ درصد 
افزایش داشته است.  قیمت هر کیلوگرم مرغ تازه در شهریور 
ماه سال گذشته ۱۷۳ هزار و ۱۲ ریال بوده که در شهریور ماه 

امسال به ۲۷۳ هزار و ۴۸۷ ریال رسیده است.

»مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران« خبر داد:

24۵0 جایگاه به سامانه 
هوشمند سوخت متصل شدند

 
کرامت ویس کرمی مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران بیان کرد: فعلا تعداد ۲۴۵۰ جایگاه عرضه سوخت 
با سیستم سامانه هوشمند سوخت به مدار سوخت رسانی 
برگشته اند و هموطنان می توانند با استفاده از کارت هوشمند 
خود از سهمیه بنزین و گازوئیل خود در این جایگاه ها استفاده 
کنند. یعنی می توانند بنزین را با نرخ ۱۵۰۰ تومان و گازوئیل را 

با نرخ ۳۰۰ تومان دریافت کنند.
او افزود: حدود ۱۴۵۰ جایگاه نیز وجود دارد که بدون اتصال 
به سامانه هوشمند، مشغول سوخت رسانی در حوزه بنزین و 

گازوئیل هستند.
ویس کرمی بیان کرد: وسایل نقلیه گازوئیل سوز یا دیزلی 
با سهمیه ای که برایشان مشخص شده، به هر جایگاهی که 
مراجعه کنند که به سیستم سامانه متصل باشد، می توانند از 
سهیمه خود استفاده کنند و اگر به جایگاهی که هنوز وصل به 
سامانه نیست هم مراجعه کنند، سازوکاری مشخص شده که 

می توانند با نرخ دوم از گازوئیل استفاده کنند.

اقتصاد کلان

»وزیر امور اقتصادی و دارایی « مطرح کرد:

بانک ها از سرمایه گذاری های غیر ضروری باید خارج شوند

راه و مسکن

نفت و انرژی

محمود محمودزاده با بیان اینکه مذاکراتی برای افزایش 
سرعت پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن با بانک ها صورت 
گرفته است، افزود: تاکنون حدود یک میلیون و ۳۸۰ هزار 
متقاضی ثبت نام کرده اند که از این تعداد ۶۰۰ هزار نفر 
واجد شرایط شناخته شده و پرونده آن ها تکمیل و به 
بانک ها ارسال شده است که از این تعداد هم حدود ۷۰ هزار 
متقاضی تسهیلات خود را توانسته اند از بانک ها دریافت 

کنند و این روند تا پایان سال برای پرداخت ادامه دارد.
وی با بیان اینکه طبق استراتژی های که پیش از این وجود 
داشت، مردم خود اقدام به ساخت این واحدها می کنند، 
گفت: بخش دیگری از این واحدها توسط انبوه سازان، 
تعاونی ها و پیمانکاران بزرگ ساخته می شوند که در این 
حوزه هیچ محدودیتی وجود ندارد و افرادی که توانمند و 
حائز شرایط هستند، ما بستری برای آن ها فراهم کرده ایم 

که بتوانند در این حوزه ورود کنند.
محمود زاده تصریح کرد: در طرح نهضت ملی مسکن در 
مقیاس بزرگ تر شرکت های صنعتی سازی ایرانی و خارجی 

مذاکراتی را انجام داده ایم که بتوانیم برای انتقال تجربه و 
تکنولوژی جدید از ظرفیت آن ها استفاده کنیم تا پروژه ها با 

سرعت بیشتری ساخته شوند.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با بیان 
اینکه هر دو تخصیص زمین و پرداخت تسهیلات در قانون 
لحاظ شده و تبعات عدم اجرای آن هم در قانون دیده شده 
است، گفت: قانون جهش تولید مسکن کمتر از ۲۰ روز 
پیش به ما ابلاغ شده و در همین مدت کمیته تأمین 
مسکن به ریاست استاندار در استان های مختلف تشکیل 

شده و با توجه به برنامه ریزی که با وزیر راه و شهرسازی در 
این خصوص صورت گرفته، امیدواریم همکاری دستگاه ها 

در تأمین زمین بیشتر شود.
محمود زاده درباره میزان تسهیلات ساخت این واحدها هم 
گفت: پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی برای این تسهیلات 
متفاوت است به طوری که قیمت تمام شده متناسب با 
هر شهر و هر طبقه باید تفاوت داشته باشند به طور مثال 
در کلان شهرها که بسیاری از پروژه ها به صورت بلند مرتبه 
ساخته می شود، باید میزان تسهیلات بیشتری را دریافت 
کنند و در سایر مناطق که ارتفاع ساختمان کمتر است، باید 

تسهیلات کمتری پرداخته شود.
وی گفت: سرعت اجرای واحدهای مسکن ملی هم افزایش 
یافته و در صورتی که متقاضیان آورده خود را پرداخت کنند، 

اجرای این واحدها تسریع و تسهیل خواهد شد.
این  در  که  ملی  مسکن  متقاضیان  افزود:  زاده  محمود 
طرح ها ثبت نام کرده اند در صورت واجد شرایط بودن منتظر 

پیامک برای تکمیل مدارک خود باشند.

علی اکبر محرابیان وزیر نیرو، تصریح کرد: برنامه ما از 
زمانی که در وزارت نیرو مستقر شدیم این است که با 
همکاری وزارت نفت سوخت نیروگاه ها را تامین کنیم، در 
زمستان با افزایش چشمگیر مصرف گاز در کشور امکان 
گاز رسانی به نیروگاه ها کاهش پیدا می کند، ولی با این 

حال جای هیچ نگرانی نیست.  
وزیر نیرو بیان کرد: در سال گذشته به خاطر اینکه مخازن 

سوخت نیروگاه ها به خوبی پر نشد، گاز قطع شد و تامین 
با  نشد،  فراهم  نیروگاه ها  از  برخی  برای  مایع  سوخت 
همکاری وزارت نفت  مخازن در حال تکمیل شدن هستند 
و امیدواریم در زمستان امکان تولید برق را داشته باشیم 
و خاموشی اتفاق نیفتد. محرابیان افزود: همین مسئله 
موجب شد تا برخی از نیروگاه ها سوخت کافی نداشته 
باشند، لذا امسال از یک ماه گذشته در یک اقدام مشترک 

با وزارت نفت تلاش کردیم تا ناوگان حمل و نقل کشور 
را بسیج کنیم و با افزایش ذخیره سازی سوخت مایع در 
نیروگاه ها، همین امروز موجودی مخازن نیروگاه ها بالاتر 

از میزان ذخیره در زمان مشابه سال گذشته است.
این مقام مسئول در پایان بیان کرد: اگر مطابق برنامه 
تأمین سوخت  بابت  نگرانی  انجام شود،  سوخت رسانی 

زمستانی نیروگاه ها نداریم.

»معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی« خبر داد:

پرداخت وام ودیعه مسکن تا پایان سال تمدید شد

»وزیر نیرو« خبر داد:

نگرانی بابت تأمین سوخت زمستانی نیروگاه ها نداریم

سید احسان خاندوزی که در معارفه مدیر عامل جدید 
بانک  سپه، اظهار داشت: افزایش سرعت حرکت به سمت 
عدالت محوری و حمایت از تولید و تحقق کامل بانکداری 
بدون ربا، در صدر مطالبات دولت سیزدهم از نظام بانکی 

کشور قرار دارد.
با اشاره به نامه اخیر خود به رئیس کل  وزیر اقتصاد 
بانک مرکزی تصریح کرد: آنچه در این نامه مطرح شد، 
مربوط به یکی از لایه های بسیار کوچک حقوق اعتباری و 
بانکی کشور است که متضمن دسترسی فعالان اقتصادی 
و تسهیلات گیرندگان به قراردادهای خود و نحوه محاسبه 
بانکی، تضامین و وثائق، جرائم و  سودها در سیستم 
... است که باید به شکلی شفاف، عادلانه و با قابلیت 

دادخواهی در اختیار آنها قرار گیرد.
خاندوزی اجرای مصوبات شورای پول و اعتبار و تسریع 
جمله  از  بانکی،  توسعه ای  اهداف  سمت  به  حرکت 
سمت  به  حرکت  و  ضرور  غیر  بنگاهداری  از  خروج 
وزارت  انتظارات  دیگر  از  را  بزرگ  سرمایه گذاری های 
اقتصاد از نظام بانکی خواند و افزود: از افتخارات بانک 
سپه این است که در زمانی که کشور نیازمند به سرمایه 
گذاری در پروژه هایی چون گل گهر، چادر ملو، سیمان 
هرمزگان، بید بلند و بویژه موضوع انتقال آب از خلیج 
فارس بود مشارکت خوبی کرده است. وی از سایر بانک ها 
نیز خواست، پتانسیل های خود را به سمت پروژه های 

پیشران توسعه ای جدید در کشور هدایت کنند.

وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به موفقیت بانک سپه در 
اجرای طرح ادغام بانک های نظامی در این بانک، اظهار 
داشت: بانک سپه در این خصوص، از یک آزمون بزرگ، 
پروژه  از  ابعادی  می دانیم،  چه  گر  آمد؛  بیرون  سربلند 

ادغام، هنوز باقی مانده و تکمیل نشده است.
وزیر اقتصاد اضافه کرد: باید از همه مدیران بانک های 
ادغامی و بانک سپه که نهایت تلاش خود را کردند که 
گذاران،  سپرده  به  آسیب جدی  هیچ  بدون  پروژه  این 
سهامداران و سرمایه گذاران مدیریت شده و به نتیجه 

برسد، تقدیر کرد، این کار به شکلی ادامه 
یابد که در پایان سال ۱۴۰۱ شاهد 

فیصله کامل این پروژه باشیم.
برخی  به  اشاره  با  اقتصاد  وزیر 
روی  پیش  مهم  چالش های 
داشت:  عنوان  سپه  بانک 

دارایی های غیر مولد و بدون 
بازده، معضلی است که 

هم در بانک سپه 
در  هم  و 

سیستم 
بانکی 

کشور وجود دارد، اما در بانک سپه باید با اولویت بیشتری 
مورد توجه قرار گیرد، چالش های حقوقی و مالی بانک 
سپه، بعد از فرایند ادغام، از دیگر مسایلی است که باید 

در کوتاه مدت در اولویت و مورد توجه ویژه قرار گیرد.
وزیر اقتصاد در ادامه به منشور ۳۱ بندی که مورد تأیید 
مقام معظم رهبری نیز قرار گرفته است اشاره کرد و گفت: 
سرلوحه کار بانک در فرایند اصلاح ساختار، باید ابتدا و 
پیش از هر چیز، پیگری و اجرای این منشور باشد، به 
نحوی که بتوانیم بگوییم در پایان سال ۱۴۰۱ محورها و 
بندهای این منشور به طور کامل به سرانجام رسیده و 

پروژه ادغام خاتمه یافته است.
خاندوزی تاکید کرد: اصلاح ساختار کسب 
و کار بانک سپه اولویت دیگری است 
که در دوران مدیریت جدید این بانک 
باید مورد توجه ویژه قرار گیرد، به 
بانک  استراتژی  که  معنا  این 
کار  و  به جهت مدل کسب 
و شرکت های زیر مجموعه 
که  باشد  نحوی  به  بانک 
این  در  که  تصمیمی  هر 
اتخاذ می شود، سایر  زمینه 
تصمیم ها نیز در شعاع آن و 
در سایه این تصمیم ها معنا 

پیدا کنند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی حاجی پور«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها

خوزستان

»وزیر کشور« مطرح کرد:
استان های معین به کمک 

خوزستان می آیند
 احمد وحیدی  در پایان جلسه بررسی وضعیت فاضلاب و 
استانداری  در  که  استان خوزستان  آب های سطحی  دفع 
خوزستان برگزار شد، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در این 
جلسه  وضعیت فاضلاب و دفع آب های سطحی شهرهای 

اهواز، کارون، آبادان و خرمشهر، مورد بررسی قرار گرفت.
و  شده اند  شروع  طرح هایی  این خصوص،  در  افزود:  وی 
کارهای گسترده ای شکل گرفته است و البته هم طرح های 
ضربتی و هم طرح جامع فاضلاب با سرعت خوبی جلو 

رفته است.
 وحیدی خاطرنشان کرد: در این خصوص، ارزیابی ها صورت 
برود.  با سرعت بیشتری پیش  گرفت و ان شاءا... کارها 
البته کارهای عقب مانده ای وجود دارد اما استانداری، 
شهرداری و آبفا دست به دست هم داده اند تا کار با جدیت 
باید  باز هم  اما  بوده  نسبتا خوب  پیشرفت  دنبال شود. 
سیل آسا،  باران های  احتمالی  شرایط  در  تا  شود  تسریع 

بتوانیم پاسخگو باشیم.
وزیر کشور افزود: موضوع فاضلاب و روان آب های سطحی 
درباره سه شهر دیگر نیز بررسی شد و قرار شد کنترل پروژه 
دقیق تری توسط معاونت عمرانی و مدیریت بحران استان 
خوزستان انجام شود و دائما پیگیری شود که در زمان های 

پیش بینی شده به نتیجه برسیم.
مناطق  بازسازی  قرارگاه  در  جلسه  همچنین  کشور   وزیر 
زلزله زده اندیکا با اشاره به اینکه از نزدیک در جریان مشکلات 
و مسائل منطقه و اقدامات لازم برای کمک به زلزله دیدگان 
شهرستان اندیکا در استان خوزستان قرار گرفتم؛ تصریح 
کرد: در حل مسائل و مشکلات زلزله دیدگان در شهرستان 
اندیکا چندین اقدام باید همزمان انجام شود که مهم ترین 
آن تامین مسکن لازم برای استقرار عزیزانی است که دچار 

حادثه زلزله شده اند.
وی افزود: در کنار رسیدگی به مسکن عزیزان حادثه دیده، 
وضعیت دام و احشام هم مورد توجه است و در این زمینه 
تأمین فضای لازم برای نگهداری احشام عزیزان روستایی از 

جمله توسط بسیج سازندگی پیش بینی می شود.
اقدام دیگر کارهای پشتیبانی و  ادامه گفت:  در  وحیدی 
حمایتی از زلزله دیدگان است  که باید به فوریت و با سرعت 

بالا صورت گیرد.
وزیر کشور در ادامه صحبت های خود با اشاره به اینکه 
کارهای بازسازی با راهبری و متولی گری بنیاد مسکن در 
حال انجام است، افزود: تلاش بر این است که بناهای جدید 

با روش های نو برای عزیزان زلزله دیده ساخته شود.
امکانات  برای گستراندن  احمر  ادامه گفت: هلال  در  وی 
فوری نظیر تهیه چادر کافی به میزان کافی برای زلزله زدگان، 

اقدامات لازم را انجام می دهد.
وحیدی با اشاره به اینکه در جریان بازدید میدانی امروز 
تاکید شد که سرعت بخشی بیشتر به روند امداد رسانی 
و تسریع در ساخت مسکن و نیازهای زلزله زدگان انجام 
از  منطقه  بودن  صعب العبور  به  توجه  با  گفت:  شود؛ 
امکانات سایر مناطق و لزوم تفکیک پروژه ها از همدیگر 
و تعیین مسئول پروژه قرار است از استان های معین 

کمک بگیریم.
وزیر کشور همچنین با اشاره به سایر نیازهای مردم عزیز 
و  پزشک  به  در خصوص دستیابی  دیده هم گفت:  زلزله 
نیازهای درمانی، مقرر شد؛ گشت های سیار پزشکی را هلال 
احمر در کوتاه مدت و در گام بعدی، وزارت بهداشت برای 

بلند مدت پیش بینی کند.
وحیدی در پایان با اشاره به مشکل آب روستاها هم گفت: 
برخی از روستاها که از رودخانه ها دور هستند و مشکل 
تامین آب داشتند قرار شد تانکرهای آب بیشتری به این 
و  روستاها حمل شود و همچنین مسیرهای مواصلاتی 
جاده ای که بعضا دارای اشکالات و ایراداتی است، مقرر شد  
با هماهنگی امور عشایری و با حمایت وزارت راه، اقدامات 

لازم در این خصوص انجام شود.

لرستان

جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا طبق روال شنبه های هر 
هفته، به ریاست آیت الله رئیسی رئیس جمهور کشور، 
با حضور مسئولین و استانداران سراسر کشور به صورت 
ویدئو کنفرانس برگزار شد و متعاقب آن ستاد استانی نیز به 

ریاست دکتر زیویار استاندار لرستان ادامه یافت. 
رئیس ستاد مقابله با کرونای استان در حاشیه این جلسه 
گفت: بر اساس گزارشات واصله به ستاد ملی مقابله با کرونا 
سویه جدید بیماری با نام دلتا پلاس در چند کشور همسایه 
مشاهده شده که با توجه به آغاز فصل سرما می طلبد به 
منظور پیشگیری از شیوع بیماری مراقبت ها بیشتر شود. 
لرستان  در  اظهار داشت:  لرستان  استاندار  زیویار  دکتر 

حتی  و  کرونا  اثر  بر  مرگ  مبتلایان،  آمار  لحاظ  به 
واکسیناسیون یک روند ایستا پیدا کرده ایم که لازم 
با توجه به ایجاد  از واکسیناسیون  است استقبال 

ایمنی ۸۵ درصدی نسبت به بیماری، بیشتر شود و با 
رعایت پروتکل های بهداشتی، در زمینه تعداد مبتلایان و 

مرگ به سمت کاهشی شدن پیش رویم. 
وی در ادامه تصریح کرد: آمارها در لرستان طی هفته های 
گذشته یک روند کاهشی را دنبال می کرد که طبق آخرین 

روند  این  پزشکی  علوم  دانشگاه  اعلام 
اگرچه نسبت به گذشته مطلوب 

است اما دچار ایستایی شده 
که ممکن است به منزله 
یک هشدار باشد و باید 

به آن توجه ویژه شود. 
استاندار لرستان به رنگ 
استان  شهرهای  بندی 

ادامه داد: بر  اشاره کرد و 
اساس آخرین رنگ بندی 

شده،  اعلام 

تعدادی از استان های همسایه وارد وضعیت قرمز کرونا 
شده اند که این موضوع می تواند برای لرستان نیز مهم 

باشد. 
دکتر زیویار خاطرنشان کرد: با اعلام ستاد ملی مقابله با 
کرونا، شهرستان پلدختر از امروز وارد وضعیت قرمز کرونا 
شده که می طلبد مراقبت های بهداشتی به صورت ویژه در 

استان رعایت شود. 
وی با بیان برخی مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا، 
گفت: عواملی مانند پایش، ارزیابی، مراقبت و گزارش 
دهی از وضعیت بیماری به عنوان مصوبات مهم 
جلسه امروز مورد تاکید ستاد قرار گرفت و به 

استان ها ابلاغ گردید. 
بازگشایی  افزود:  پایان  در  لرستان  استاندار 
انجام  به  توجه  با  دانشگاهها  و  مدارس 
واکسیناسیون گروه های هدف و حمایت 
هایی که از طرف دولت انجام می 
شود، از دیگر مصوباتی بود که در 
ستاد ملی مطرح و مقرر گردید با 
ایجاد شرایط مناسب، فعالیت 
های آموزشی دانش آموزان 
صورت  به  دانشجویان  و 

حضوری آغاز گردد.

»استاندار لرستان« خبر داد:

شهرستان پلدختر در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارد

سردردتو با آب نعناع حل کن!
عصاره نعناع درمانی طبیعی برای میگرن است که این عصاره شامل؛ منتول ومنتون است و میتواند انواع ناراحتی ها 
را کاهش دهد، دستورالعمل برای عصاره نعناع؛ تعدادی برگ نعناع تازه برداشته، آنها را خرد کنید، سپس آن  را روی 
پیشانی بزنید، این کار را هر وقت که دچار سردرد میشوید، انجام دهید تا بلافاصله سردرد را درمان کنید، همچنین 

می توانید از چای نعناع روی پیشانی استفاده کرده تا میگرن به وجود آمده را درمان کنید.

فرشیدگلهداری

نویسندهوخبرنگار

سمنان

البرز

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: 
اکنون شرایط اقتصادی کشور به گونه ای است که تحمل و 

فرصتی برای آزمون و خطا در این حوزه وجود ندارد.
غلامحسین شافعی در آیین افتتاح ساختمان جدید اتاق 

بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان سمنان با بیان 
اینکه امروز شاید آخرین فرصت برای بهبود شرایط اقتصادی 
کشور باشد گفت: بهبود اقتصاد سال هاست که در سخن، 
اولویت اول کشور است اما تمام نشانه ها می گوید که در 

عمل مورد توجه نبوده است.
وی افزود: اگر تنها ۲۰ درصد از توصیه های مقام معظم رهبری 
در موضوع اقتصاد و تولید عملی می شد، مشکلی نداشتیم؛ 
به طور مثال در سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها«، 

موانع بیشتری بر سر راه تولید قرار گرفته است.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: 
سیر حرکت اقتصادی کشور در سال گذشته نشان  می دهد که 

سهم ایران از اقتصاد جهانی نصف شده است.
شافعی بیان کرد: در حوزه صنعت و کشاورزی، تعبیر درستی 
از خودکفایی در کشور وجود ندارد و تصور می شود خودکفایی 
یعنی تولید صفر تا ۱۰۰ محصولات را خودمان انجام دهیم 
و به طور مثال، کارخانه به جای توجه به اصل محصول، در 

صدد است کارتن مورد نیاز بسته بندی را نیز خودش تولید 
کند.

ستادهای  در  کشور  و  استان ها  عالی  مدیران  افزود:  وی 
مختلف تقسیم شده اند و به انجام وظیفه مشغول هستند؛ 
این موضوع باعث طولانی شدن روند کارها می شود و از 
طرفی یافتن مسئول پاسخگو مشکل می شود و همواره 

یافتن مقصر دشوار است.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: 
حل  توانایی  خصوصی  بخش  کمک  بدون  دولتی  هیچ 

مشکلات کشور را ندارد.
معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  جدید   ساختمان  احداث 
وکشاورزی استان در ورودی غربی شهر سمنان در زمینی به 
مساحت پنج هزار و ۶۰۰ مترمربع و زیربنای پنج هزار و ۲۰۰ 
مترمربع از سال ۹۳ آغاز شد و امروز با حضور رئیس اتاق 
بازرگانی ایران و هیات همراه و جمعی از مقامات استان 

سمنان افتتاح شد.

مدیر روابط عمومی شرکت پخش فرآورده های نفتی استان البرز 
اعلام کرد که با تلاش کارشناسان فنی ۹۶ درصد جایگاه های 
عرضه سوخت استان به مدار فعالیت بازگشتند. فهیمه السادات 
قلندرزاده گفت:  اکنون از مجموع ۷۶ جایگاه عرضه بنزین استان 
۷۳ جایگاه  آنها به مردم خدمات ارائه می کنند، ۲۲ جایگاه ، 
عرضه بنزین ۲ نرخی دارند و عرضه  بنزین  در مابقی به  نرخ 
آزاد  است. مدیر روابط عمومی شرکت پخش فرآورده های نفتی 
استان البرز  بیان داشت:  کارشناسان شرکت  پخش فرآورده 
های نفتی البرز در تلاش برای فعال سازی مابقی جایگاه های 
غیر فعال هستند. وی تاکید کرد که عرضه یارانه ای به تدریج در 

تمام جایگاه سوخت البرز از سرگرفته می شود.

این مسوول اظهار داشت: توزیع سوخت در جایگاه های 
بنزین استان  به حالت عادی بازگشته  است.

حمله سایبری در پیش از ظهر روز سه شنبه چهارم آبان 
خدمات  در  اختلال  سبب  کشور  سوخت  سامانه  به  ماه 
رسانی جایگاه های سوخت شد. استان البرز با برخورداری 
از جاده های ترانزیتی و گردشگری ۱۸ درصد ترافیک جاده 
ای کشور را به خود اختصاص داده است و فعالیت جایگاه 
های سوخت در این استان از اهمیت فراوانی برخوردار است.
تلاش بی وقفه کارشناسان شرکت توزیع فرآورده های نفتی 
البرز پس از حمله سایبری موجب شد که خدمات رسانی 
در جایگاه های سوخت این استان  بلافاصله مدیریت شود.

»رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران« مطرح کرد:

اقتصاد کنونی کشور تحمل آزمون و خطا ندارد

»مدیر روابط عمومی شرکت پخش فرآورده های نفتی استان البرز« خبر داد:

۹۶ درصد جایگاه های بنزین البرز فعال شد
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فرهنگی
صبحانه مناسب برای مبتلایان به افسردگی

افرادی که دچار استرس و افسردگی هستند از دیدگاه طب سنتی باید غذاهایی را مصرف کنند که دارای طبع گرم 
و تر هستند و خون خوب و صالحی را در بدن می سازند، برای این افراد در وعده صبحانه، مصرف شیر تازه با شیره 
انگور, شیر تازه با شکر, سمنو, تخم مرغ عسلی با نعنا یا دارچین,  زرده تخم مرغ با روغن بادام شیرین و شکر, کله پاچه 

با جو, فرنی, شیربرنج, حریره مغز گندم و شکر و روغن بادام بسیار مفید است.

کتاب و ادبیات

با حکم »وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی«؛
اعضای هیئت علمی چهاردهمین 
دوره جایزه جلال منصوب شدند

پس از پیشنهاد هیئت امنای جایزه ادبی »جلال  آل احمد« 
محمدمهدی اسماعیلی در احکام جداگانه مرتضی اعضای 
هیئت علمی چهاردهمین دوره این رویداد ادبی منصوب 

کرد.
از سوی وزیر فرهنگ و  نیز مریم بصیری  این  از  پیش  
ارشاد اسلامی به عنوان دبیر علمی چهاردهمین دوره جایزه 
ادبی »جلال آل احمد« منصوب شده بود. تصویب شیوه نامه 
اجرایی و انتخاب هیئت داوران چهار بخش »داستان بلند 
و رمان«، »داستان کوتاه«، »نقد ادبی« و »مستندنگاری« 
»جلال  ادبی  جایزه  علمی  هیئت  وظایف  عمده ترین  از 

آل احمد« است.
مرتضی سرهنگی: نویسنده، روزنامه نگار و پژوهشگر، دارنده 
گواهینامه درجه یک هنری از سوی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، مسئول راه اندازی دفتر ادبیات و هنر مقاومت 
حوزه هنری، مولف بیش از ۵۸۰ عنوان کتاب، مدیریت 
دفتر ادبیات و هنر مقاومت و مرکز مطالعات و تحقیقات 

فرهنگ و ادب پایداری.
جواد کامور بخشایش: مدرس و پژوهشگر ادبیات، دکتری 
انقلاب  ادبیات  دفتر  در  فعالیت  فارسی،  ادبیات  و  زبان 
اسلامی در حوزه های تاریخ و ادبیات انقلاب اسلامی و 
دفاع مقدس، نگارنده مقالاتی در فرهنگ ناموران معاصر 
هفته نامه  خرداد،   ۱۵ اطلاع رسانی  پایگاه  مسئول  ایران، 
تاریخی،  تاریخ شفاهی، فصلنامه مطالعات  الکترونیکی 
ماهنامه شاهد یاران، ماهنامه پلاک هشت و روزنامه های 
ایران و رسالت و همشهری و کیهان، برگزیده کتاب سال در 

بخش دفاع مقدس و انقلاب اسلامی.
ابراهیم حسن بیگی: نویسنده و مدرس داستان نویسی، دبیر 
علمی سیزدهمین دوره جایزه جلال آل احمد، برگزیده جوایز 
متعدد ادبی از جمله: کتاب سال جمهوری اسلامی ایران، 
کتاب فصل، کتاب دفاع مقدس، جشنواره شهید غنی پور، 
جشنواره کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، کتاب 
جهانی سال جمهوری اسلامی، کتاب سال تقریب مذاهب 

و جایزه هنری غدیر.
مریم بصیری: نویسنده و کارشناس ارشد ادبیات نمایشی، 
داستان نویسی،  فیلمنامه نویسی،  رشته های:  مدرس 
تلویزیون،  و  رادیو  برای  نویسندگی  نمایشنامه نویسی، 
کارگردانی فیلم، عکاسی، تحلیل نمایشنامه، عناصر درام، 
نقد فیلم؛ مسئول تئاتر بانوان استان قم )سال ۸۱ و ۸۲(، 
یک  »پشت صحنه  »دخیل عشق«،  کتاب های  نویسنده 
رویا«، »یک مشت نخودچی«، »پرواز پروانه ها« »شب های 
از  پس  و  پیش  ایران  در  آفرینش  »قصه  حرم خانه«، 
اسلام« و...، سردبیری ۱۰ ماهنامه و گاهنامه استانی و 
ملی با عناوین: کلوزآپ، جشن سینما، نیایش، دختران 
بهار و طوبی؛ عضو انجمن قلم ایران، انجمن منتقدان و 
نویسندگان سینمایی ایران، انجمن روزنامه نگاران، خانه 

داستان و کانون نمایشنامه نویسان.
مریم برادران: مستندنگار و پژوهشگر ادبی، مدرس دانشگاه 
امام صادق، برنده نهمین دوره جایزه ادبی جلال آل احمد، 
داور دهمین و یازدهمین جایزه جلال آل احمد، داور جوایز 
سال  کتاب  و  اعتصامی  پروین  جمله:  از  ادبی  متعدد 

جمهوری اسلامی ایران.
کامران پارسی نژاد: نویسنده، پژوهشگر ادبیات و روزنامه نگار، 
از دانشگاه علامه  فارغ التحصیل رشته ادبیات انگلیسی 
داستان  حوزه  بخش  سرگروه  و  کارشناس  طباطبایی، 
خارجی اداره  کتاب وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، عضو 
دائمی هیات علمی ادبیات پژوهشگاه اندیشه اسلامی، 
کارشناس بخش داستان بنیاد حفظ آثار و ارزش های دفاع 

مقدس و دبیر شورای اقتباس ادبیات داستانی.
و  مستندنگار  فخرزاده:  سعید  حجت الاسلام والمسلمین 
پژوهشگر ادبیات دفاع مقدس، عضو هسته های ثبت تاریخ 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس و مدیر دفتر تاریخ شفاهی 

حوزه هنری.

سینما و تئاتر

پخش کننده فیلم اصغر فرهادی گفت: زیرساخت های 
بلیت  سیستم  قطع  بر  علاوه  »سمفا«  سامانه  ضعیف 
فروشی و ضرر ۵۰۰ میلیونی در فروش روز جمعه فیلم 
»قهرمان«، باعث دعوا و برخوردهای فیزیکی نیز در برخی 

سینماها شد.
سعید خانی در گفت وگویی بیان کرد: پیش از آنکه سمفا 
)سامانه مدیریت فروش و اکران سینما( راه بیفتد یک 
سامانه دیگر وجود داشت که ضعف آن اتصال تنها یک 
سایت یعنی سینما تیکت بود. در سال های گذشته بحث 
بر سر این بود که سامانه های فروش بیشتر شوند و با 
راه اندازی سامانه سمفا سایت های بلیت فروشی دیگری 
اضافه شدند، اما متاسفانه زیرساخت های سمفا هنوز آماده 
نیست و کار به جایی رسیده که می بینیم رییس پیشین 
سازمان سینمایی آمد ابرو را درست کند اما چشمش را هم 
کور کرد. البته نکته مهم تر این است که دوستان دو سال 
وقت داشتند بعد از جشنواره فجر سال ۹۸ داد نقاط ضعف 

این سامانه را برطرف کنند ولی این کار انجام نشد.
او افزود: به دلیل قطع سامانه سمفا در روز گذشته  )هفتم 
آبان( در کل کشور فقط ۴۰ هزار بلیت سینما فروخته شد، 
در حالی که ما روزهایی را در سال های اخیر داشتیم که 
مثلاً سینما کورش فقط در یک روز بیش از ۳۰ هزار قطعه 

بلیت فروخته است و از این پس ممکن است روزهایی را 
در پیش داشته باشیم که بیش از صدهزار بلیت فروخته 
شود. اگر وضع اینطور باشد آن روز بر سر سامانه سمفا 

چه خواهد آمد؟ چون مشکل اینجاست که وقتی تعداد 
مراجعان بالا می رود سرور سمفا از دسترس خارج و خرید 

بلیت با مشکل مواجه می شود. مسئله بغرنج تر اینجاست 
که در این شرایط بعضی سینماها حتی به صورت آفلاین 
هم نمی توانند بلیت بفروشند. خود من دیشب در سینما 
کوروش دیدم جماعتی در صف بودند اما نمی توانستند 
بلیت تهیه کنند. این ماجرا باعث سردرگمی مردم برای 
خرید بلیت و در بعضی جاها به دعوا و برخورد فیزیکی 
هم منجر شده است. مدیر دفتر پخش خانه فیلم همچنین 
گفت: خواهش من از رئیس سازمان سینمایی )محمد 
خزاعی( این است که هر چه سریع تر به این مسئله ورود 
کند و در این شرایطی که سینما هزار مشکل اقتصادی و 
کرونایی دارد، این سامانه را اصلاح کند. نگرانی ما از این 
است که الان فقط دو فیلم »قهرمان« و »دینامیت« روی  
پرده هستند، اگر در هفته های آینده قرار باشد فیلم های 
بیشتری به چرخه اکران اضافه شوند آن وقت چه اتفاقی 
خواهد افتاد؟ علاوه بر این ما بجز روزهای پایان هفته، 
سه شنبه را نیز پیش رو داریم که قطعاً با حجم گسترده ای از 
مخاطبان مواجه هستیم  و امیدواریم شرایط طوری نشود 

که دوباره سرور سمفا از دسترس خارج شود.
طبق اطلاعات سمفا، فروش فیلم »قهرمان« که از روز پنجم 
آبان روی پرده رفته، تاکنون به حدود دو میلیارد تومان 

رسیده است.

دردسرهای سمفا و ضرر 500 میلیونی »قهرمان« در یک روز

بازیگر زن جشنواره آمریکای  ژاله درستکار جایزه بهترین 
جنوبی را برای بازی در فیلم »مادری« دریافت کرد، فیلم 
کوتاه مادری به کارگردانی علیرضا پیربند در پانزده حضور 
بین المللی خود در جشنواره آمریکای جنوبی جایزه بهترین 
بازیگری را دریافت کرد. این فیلم کوتاه تاکنون موفق به 
دریافت چهار جایزه جهانی و چندین کاندیدایی در جشنواره 

های مختلف بوده است.
مادری، ساعاتی از زندگی مادر جوانی را به تصویر می کشد که 
در خیابان های تهران برای آینده تنها دختر خردسالش تلاش 

می کند.
علیرضا پیربند که سال هاست به تدوین اشتغال دارد با فیلم 
کوتاه مادری، نخستین تجربه کارگردانی خود را از سر گذراند. 

ژاله درستکار، امیر اسکندر، هانی صالحی، دارا حیدریان در کنار 
دو بازگیر خردسال آتوسا پیربند و باربد اسکندر تیم بازیگری 

این فیلم کوتاه را تشکیل می دهند. 
از دیگر عوامل فیلم کوتاه مادری می توان به تهیه کننده: 
و  سعیدی  مجید  فیلمبردار:  شهری،  موسوی  سیدمهدی 

آهنگساز: جهانبخش یزدانی اشاره کرد.

فیلم سینمایی »بی گاه« به کارگردانی پویا اشتهاردی در 
سینمای  فیلم  می شود.  اکران  کانادا  ونکور  تک  سینما 
بی گاه به کارگردانی پویا اشتهاردی و تهیه کنندگی محمد 
تک  سینما  در  نوامبر   ۲۲،۲۱،۱۷ تاریخ های  در  سجادیان 
ونکور کانادا اکران خواهد شد.  ایمان افشار، شایان افشار، 
مهسا نارویی، آوا آذرپیرا و ایوب افشار بازیگران این فیلم 

سینمایی هستند.
این فیلم داستان سربازی بلوچ است که شیفت نگهبانی 
و عروسی خواهرش همزمان شده و برای گرفتن مرخصی 

دچار چالش می شود...
از  نامزدی   ۲۰ و  جایزه   ۱۱ با  بی گاه  سینمایی  فیلم 

جشنواره های معتبر بین المللی هم اکنون در اکران آنلاین 
هنروتجربه وبسایت  هاشور نیز حضور دارد.

بی گاه به زبان اردو، بلوچی و فارسی است و قصه در منطقه 
بلوچستان می گذرد. در این فیلم بخشی از فرهنگ و زیست 
مردمان این سرزمین به تصویر کشیده شده است و در 
کنار آن تماشاگر می تواند نظاره گر طبیعت شگفت انگیز و 

کم نظیر این منطقه هم باشد.  
این اکران به همت کمپانی پاسفیک یونایتد پروداکشنز با 
مدیریت امیرهوشنگ هاشمی برگزار خواهد شد و همچنین 
پخش بین الملل فیلم بی گاه برعهده مینروافیلم با مدیریت 

الهه گودرزی است.

شورای فیلم کره جنوبی که یک نهاد دولتی است قرار است 
بودجه ۱۰.۴۳ میلیون دلاری از اول ماه نوامبر برای ارائه 

بلیت های تخفیف دار به مخاطبان سینمای این کشور ارائه 
دهد و در هر هفته می تواند ۲۵ درصد از بودجه را به این امر 

اختصاص دهد. 
از ۵۲۱ مجموعه سینمایی  برای استفاده  این تخفیف ها 
در کره جنوبی از جمله پردیس های سینمایی، سینماهای 
نمایش دهنده  کوچک  سالن های  همچنین  و  زنجیره ای 

فیلم های هنری قابل استفاده خواهد بود. 
هر فردی می تواند هفته ای یکبار و در هر نوبت دو بلیت 
تخفیف دار برای تماشای فیلم در سینماهای کره جنوبی 

دریافت کند. 
واکسیناسیون سریع و کامل علیه ویروس کرونا در کره 
جنوبی تاکنون شامل بیش از ۷۰ درصد از جمعیت تقریبا 
۵۱ میلیونی این کشور شده است و دولت اکنون در نظر دارد 

۸۰ درصد از جمعیت این کشور را تا پایان نوامبر به صورت 
کامل واکسینه کند. محدودیت های فاصله گذاری اجتماعی 
در ماه اخیر کاهش یافته است و سینماها اکنون می توانند 

تا نیمه شب باز بمانند.
سینماداران کره جنوبی نیز اعلام کرده اند افرادی که به صورت 
کامل واکسن کرونا دریافت کرده اند می توانند در سالن های 
و حتی می توانند  کنند  استفاده  مواد خوراکی  از  سینما 
بدون فاصله گذاری اجتماعی در کنار هم به تماشای فیلم 

بنشینند. 
فیلم جدید و ابرقهرمانی »ابدی ها« ساخته »کلوئی ژائو« قرار 
است به سوم نوامبر در کره جنوبی اکران شود که در آن »دون 
لی« بازیگر کره ای یکی از بازیگران آن است و به همین دلیل 

تاکنون ۴۶ درصد از بلیت های این فیلم رزرو شده اند.

ژاله درستکار بهترین بازیگر جشنواره آمریکای جنوبی شد

اکران فیلم سینمایی »بی گاه« در کانادا

بودجه میلیون دلاری کره جنوبی برای بازگشت مردم به سینما
سینما جهان
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ورزشی
واکنش مدیرعامل گل گهر به احتمال حذف پرسپولیس و استقلال؛ می توانیم به عنوان باشگاهی معتبر به آسیا برویم! 
اسفندیار پور گفت: مجوزهای لازم از جمله مجوز حرفه ای سازی را گرفته ایم و مشکلی از این بابت نداریم. تصمیم نهایی با فدراسیون 
فوتبال است، اما باشگاه گل گهر از هیچ کمکی برای حفظ جایگاه کشور در آوردگاهی چون لیگ قهرمانان آسیا دریغ نمی کند. اگر 
مصلحت کشور و ورزش ایران بوده و قرار بر جایگزینی تیم ها باشد، قطعاً کمک می کنیم و امیدوارم بتوانیم نماینده شایسته ای 
برای ایران باشیم. گل گهر سیرجان در دو سال اخیر نشان داده می تواند به عنوان باشگاهی معتبر، در لیگ قهرمانان آسیا حاضر شود.

توپ و تور

فدراسیون،  دبیر  و  رئیس  توخالی  وعده های  کردن  دنبال 
به شکل باور نکردنی چهره مسئولان فدراسیون و برگزاری 
مسابقات لیگ برتر را کاملاً با سال های گذشته متفاوت کرده 

است!
از یک طرف داوران بين المللی که تعدادشان به 10 نفر می رسد 
بخاطر درخواست عادلانه افزایش حق الزحمه داوری وخرید 
بلیط هواپیما برای آن تعداد داورانی که از شهرهای دور و با 
فاصله های بیش از 400 کیلومتر باید برای قضاوت بازی های 
لیگ سفر کنند، روی لجبازی  برخی از مسئولان فدراسیون 
دارد که هنوز  کنار گذاشته می شوندکه بحث جداگانه ای 

لاینحل مانده است.
فدراسیون  بانکی  حساب های  می شود  شنیده  سویی  از 
بسته شده است که ظاهرأ گفته می شودبخاطر بدهی های 
مالیاتی است! که بر اساس قانون، فدراسیون ها تبدیل به 
)شرکت های( خصوصی درآمده اند و باید طبق قانون مالیات 
بپردازند که گویا سهم بدهی مالیاتی فدراسیون والیبال بالغ 

بر 13 میلیارد می باشد! 
بگذریم از اینکه اگر این قانون مصوب شده است در این 
وسط وزارت ورزش و جوانان چکاره است؟! و اگر قرار است 
فدراسیون ها به صورت شرکتی کارکنند، چرا نباید استقلال 
انتخاب رؤسای فدراسیون ها،  برای  و  باشند  کاری داشته 

وزارت ورزش و جوانان مجمع انتخاباتی تشکیل می دهد!
در تعیین میزان پرداخت مالیات فدراسیون ها، چگونه و 
بر مبنای کدام درآمدی محاسبه می شود که خود حکایتی 
ویژه دارد، چرا که فدراسیون ها درآمدهای سالیانه وکیلان 
درآمدهای خود را شفاف  سازی نمی کنند! که باز در جای 
خود بحث جداگانه ا ی دارد! و اما در چنین شرایطی که وضع 
فدراسیون والیبال ایران قمر در عقرب شده است، سفر جناب 
داورزنی به لوزان سوئیس چه سودی برای والیبال جمهوری 

اسلامی ایران داشت!؟
در حالی که جلسه هیئت رئیسه فدراسیون جهانی والیبال 
)FIVB( در مقر این فدراسیون در شهر لوزان سوئیس با حضور 
اعضای هیئت رئیسه تشکیل شده بود که داورزنی به عنوان 
نماینده فدراسیون والیبال و تنها عضو کنفدراسیون والیبال 
آسیا در این جلسه به صورت حضوری شرکت کرده بود و 
سایر اعضای قاره آسیا به صورت آنلاین! آیا سفر آقای داورزنی 

جایز بود؟ 
آیا نباید گفته شود، این سفر غیرضروری چه دلیلی داشته 

است؟! مثل دیگر سفرهای تفریحی، سیاحتی و ... که به نظر 
می رسد از عشق سفرهای خارجی رئیس فدراسیون والیبال 
ایران حکایت دارد! که به بهانه های مختلف به کشورهای 
اروپایی و آسیایی سفر می کند و مشخص نیست چه منافعی 
برای والیبال ما در برداشته است؟! از طرفی اگر به هزینه 
فدراسیون والیبال این سفرها صورت می گیرد که خلاف مالی 
به حساب می آید و اگر از جیب مردم ایران و بیت المال باشد 

که انصاف نیست و حرام است ؟!
داورزنی در شرایطی که فدراسیون بیش از 13 میلیارد بدهی 
مالیاتی دارد که حساب های بانکی اش هم مسدود شده و در 
زمانی که اکثر هیاتُ های والیبال استان های کشور که به واقع 
بازوهای فدراسیون محسوب می شوند از فقر مالی و نگرفتن 
کمک های فدراسیون سخن می گویند، چه لزومی داشت به 

صورت حضوری و خصوصی به این سفر مبادرت کنید؟
جناب داورزنی رئیس فدراسیون والیبال جمهوری اسلامی 
ایران، لطفاً بفرمائید ره آورد شما از این سفر حضوری در 
اجلاس فدراسیون جهانی والیبال چه بوده است؟  آگاهی 
دادن به مردم ایران که مایلند از عملکرد مسئولان فدراسیون 
والیبال، ورزش مورد علاقه  و محبوبشان مطلع شوند ازجمله 
وظایف جنابعالی و دبیر غیرورزشی شما نیست؟ حال که رنج 
سفر به کشور سوئیس را به جان خریدید، از نتیجه حضور 
در جلسه و دستاوردهای این سفر مردم را مطلع کنید تا از 

شبهات سفرتان کاسته شود.
که  استان ها  والیبال  آینده  به  دیدی  و  عالمانه  بانگاهی 
از  گرفته  نشاتُ  که  می کنند  طی  نزولی  سیر  متأسفانه 
بی توجهی مسئولان فدراسیون والیبال کشورمان، نسبت به 
رشد والیبال در شهرستانها است، بهتر نیست به جای سفرهای 
برای پیشرفت  اندیشی  به فکر چاره  سیاحتی و تفریحی 

والیبال استان ها باشید؟
نگارنده قصد ندارد وارد جزئیات این سفر شود که با چه 
اهدافی صورت گرفته است اما پاسخ این سئوال که چرا 
به درخواست های بحق داوران توجه ندارید ونمی خواهید 
به موازات افزایش بی رویه اجناس و مایحتاج عمومی که 
پرشتاب در حال پیشروی است، حاضر به قبوِل خواسته های 
این قشر صبور باشید؟ به مصداق مثل معروف )در دیزی باز 
است، حیای گربه کجاست( تا کی می خواهید خودخواهانه 

نظرات خود را به این سرمایه های گران بها تحمیل کنید؟
حال که به گفته خودتان فدراسیون والیبال در آسیا بهترین 
و موفق ترین شناخته شده و جهانی شده است باید از داوران 
خوب آسیایی و جهانی هم برخوردار باشید.  به نظر جنابعالی 
این گونه اداره کردن فدراسیون موفقی مثل والیبال را می توان 

فدراسیون حرفه ای نامید؟
باتمام احترامی که به  داوران جوان قائل هستم که می توانند 
در کنار با تجربه ها و بزرگان داوری موُثرواقع بشوند می پرسم 

، آیا فکر می کنيد باهمین چند داوری که در هفته های اول 
ودوم مورد استفاده قرار گرفتند می توانید بازیهای سخت در 
مقابل تیم های قدر و مدعی را تحت کنترل داشته باشید و 
اداره کنید؟  بهتر است شرایطی را در نظر بگیرید که علاوه بر 
متحمل شدن درگیرهای احتمالی، پاسخگوئی به شکایات 
مربیان و مدیرعاملان  باشگاه ها، و ایجاد نارضایتی و گلایه 
مندی علاقه مندان به  والیبال،  منصفانه تصمیم بگیرید؟ 
پس با دست به سر کردن داوران و ناظران با اقتدار جز ایجاد 
نا ملایمات وناکامی در امر برگزاری مسابقات حاصل دیگری 

برای فدراسیون در بر نخواهد داشت. 
آقای داورزنی بعید نیست اگر باشگاه هابا مشکلات داوری 
مواجه شوند باعث گردد بعضی از تیم ها انحلال باشگاهی 
شوند که در گذشته هم شاهد بودیم. نقش سازنده و راهبردی 
فدراسیون در راستای پایداری باشگاه های کشور، از اهمیت 
زیادی برخوردار می باشد. البته ناپایداری برخی شهرستان 
از  آنها شهرداری ها هستند یکی  اسپانسرهای  هائی که 
نقاط ضعف تیم های لیگ بشمار می آیند، که در طول 
سال های اخیر به عینه شاهد بودیم مثل شهرداری تبریز، 
شهرداری قزوین  در دوفصل گذشته و تیم های مشهد،  بانک 
تجارت کرمانشاه،  ذوب آهن اصفهان،  پیشگامان یزد، یاریج 
اسانس کاشان، بانک سرمایه،  کاله آمل و... که قید تیمداری 
وسرمایه گذاری در والیبال را زدند بسیار جای تأسف دارد و 
به واقع غیبت آنها در لیگ برتر ضربه های جبران ناپذیری بر 

پیکر والیبال کشورمان وارد کرده است!
چرا نباید مشهد، کرمانشاه، تبریز، رشت، همدان، لرستان ، 
خوزستان و کاشان که زمانی بهترین تیم ها را در مسابقات 
قهرمانی کشور و لیگ برتر داشتند از والیبال دور بمانند و از 

تیمداری در لیگ برتر دوری کنند؟
آقای داورزنی قبول کنید نقد منصفانه از الزامات پیشرفت در 
ورزش است و اگر گفته می شود که والیبال ایران به جایگاهی 
رسیده است که باید قدر باشگاه ها و موُسسات دولتی و 
بخش های خصوصی را که با سرمایه گذاری های خود باعث 
پیشرفت روزافزون والیبال ایران شده اند را بدانیم، نه اینکه از 

خود برانیم انتقاد غیر منطقی نیست.

درپی رویدادهای اخیر در والیبال ایران؛

قمر در عقرب در فدراسیون والیبال!

خبر ورزشی

گلایه کارمندان از عدم پرداخت حقوق؛
انتقاد دوباره از سرپرستی

 دادگر در تیراندازی!
ثبت نام دوباره از نامزدهای فدراسیون تیراندازی طبق اساسنامه 
جدید فدراسیون های ورزشی انجام شد اما پیش از این و با 
توجه به اتمام دوره 4 ساله علی دادگر در این فدراسیون، وزارت 

ورزش وی را به عنوان سرپرست معرفی کرد.
با توجه به سرپرستی دادگر در فدراسیون تیراندازی برخی از 
برنامه های تفنگ و تپانچه به درستی اجرایی نشد اما جالب 
اینجاست که مسابقات و تمرینات اهداف پروازی که تا به 
حال نماینده ای در المپیک نداشته، در این فدراسیون در 

حال برگزاری است.
به دلیل شرایط نابسامان فدراسیون و انتقادات چند باره 
نامزدها از سرپرستی دادگر که خود نامزد ریاست فدراسیون 
تیراندازی است، امروز برخی از کارمندان فدراسیون از عدم 
پرداخت حقوق ها انتقاد و گلایه کردند. شنیده ها حاکی از 
این است با وجود موجودی کافی در فدراسیون اما به دلیل 
نامشخص بودن وضعیت دادگر، حقوق مهرماه کارمندان تا 
امروز پرداخت نشده است. پیش از این دادگر در انتخاباتی 

عجیب دست به معرفی مربیان ملی تفنگ و تپانچه زد.

در مسابقات جهانی فرانسه؛
یک نقره و 2 برنز برای 

جودوکاران ناشنوا
پرونده جودوکاران ناشنوای ایران با کسب یک مدال نقره 
و دو مدال برنز در مسابقات قهرمانی جهان ناشنوایان در 
رقابتهای جودوی  از  روز  آخرین  در  یافت.  پایان  فرانسه 
قهرمانی جهان ناشنوایان در ورسای فرانسه، جودوکاران 
ناشنوای ایران با کسب یک مدال نقره و ۲ برنز به کار خود 

در این مسابقات پایان دادند.
علی  از  متشکل  ایران  جودوی  تیم  مسابقات،  این  در 
سلحشور، مهرداد بداغی، مصطفی سفیدی، مسعود رستگار 
و امیرمحمد دفتری پس از تیم های اوکراین و روسیه در 
جایگاه سوم قرار گرفت و به مدال برنز تیمی رسید. پیش 
از این در وزن ۷۳ کیلوگرم امیرمحمد دفتری به مدال برنز 
دست یافته و در بخش کاتا نیز جودوکاران ناشنوا متشکل 
از علیرضا ساعتیان و محمد آسیایی شفیعی به مدال نقره 

دست یافته بودند.
رقابتهای جودو قهرمانی جهان ناشنوایان که از ۵ آبان در 
ورسای فرانسه آغاز شده بود، روز شنبه ۸ آبان به کار خود 

پایان داد.

در مسابقات شطرنج گرند سوئیس؛
شکست مرد شماره یک شطرنج 

ایران مقابل آرین طاری
دور چهارم مسابقات شطرنج گرند سوئیس برگزار شد که پرهام 
مقصودلو نفر اول شطرنج ایران مقابل آرین طاری شطرنج 
باز ایرانی الاصل که برای نروژ مسابقه می دهد، قرار گرفت و 
شکست خورد. پرهام مقصودلو که با ریتینگ ۲۷۰۱ در این 
رقابت ها شرکت کرده است درحالی در دور چهارم شکست را 
پذیرفت که طاری با ریتینگ ۲۶۴۶ در این مسابقات حضور 
دارد.  مرد شماره یک شطرنج ایران در بازی اول خود در این 
مسابقات مقابل نماینده آذربایجان به پیروزی رسید و در دو دور 
بعد مقابل نمایندگان هند به تساوی رضایت داد. با این نتیجه 
ملی پوش شطرنج ایران از چهار امتیاز ممکن تاکنون موفق به 
کسب ۲ امتیاز شده است تا با این نتیجه در رده ۳۹ این رقابتها 
بایستد. محمد امین طباطبایی دیگر شطرنج باز ایرانی است که 
در این مسابقات حضور دارد و تا پایان دور سوم یک شکست، 

یک تساوی و یک پیروزی را به نام خود کرده است.

در حالی که جلسه هیئت رئیسه فدراسیون جهانی والیبال )FIVB( در مقر این فدراسیون در شهر لوزان 
سوئیس با حضور اعضای هیئت رئیسه تشکیل شده بود که داورزنی به عنوان نماینده فدراسیون والیبال و تنها عضو 

کنفدراسیون والیبال آسیا در این جلسه به صورت حضوری شرکت کرده بود و سایر اعضای قاره آسیا به صورت آنلاین! 
آیا سفر آقای داورزنی جایز بود؟ 

اصغرقلندری

نویسندهوروزنامهنگار
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ورزشی
طرح ورود زنان به ورزشگاه ها در مجلس تکذیب شد!

طی چند روز گذشته خبری با عنوان ارائه طرح ورود بانوان به ورزشگاه ها از سوی فدراسیون فوتبال به مجلس به نقل از حسن 
کامرانی فر، دبیرکل فدراسیون فوتبال در نشستی در هیات فوتبال بوشهر منتشر شد که با واکنش های زیادی همراه بود اما 
دبیرکل فدراسیون فوتبال بعد از گذشت ۴۸ ساعت و در واکنش به اصل ماجرا و پیگیری های انجام شده گفت: این خبر - از 

سوی فدراسیون فوتبال - تکذیب شد و چنین خبری از طرف ما نبود. 

محمدرضاولیزاده

دبیرتحریریه

داستان جلد

مستطیل سبز

برتر  لیگ  های  رقابت  دهم  هفته  دیدارهای  ادامه  در 
انگلیس، منچستریونایتد توانست با ۳ گل تاتنهام را 

شکست دهد و از بحران خارج شود. 
به گزارش »دنیای هوادار«، کریستیانو رونالدو در دقیقه 
۳۹ به زیبایی دروازه تاتنهام را باز کرد و نیمه اول با 
از این گل  برتری یک گله یونایتد خاتمه یابد. پیش 
کریستین رومرو توانست برای تاتهام گلزنی کند که این 
گل مردود اعلام شد. در نیمه دوم نیز ادینسون کاوانی 
مارکوس  و سپس  بود  سرخ  شیاطین  دوم  گل  زننده 
راشفورد در دقیقه ۸۶ گل سوم را نیز به ثمر رساند تا 
یونایتد بعد از باخت پرگل برابر لیورپول در هفته قبل به 

مسیر برد بازگردد.
سون  افتاد؛  اتفاق   6 دقیقه  در  بازی  موقعیت  اولین 
هیونگ مین از پشت محوطه جریمه اقدام به شوتزنی 
کرد اما ضربه او پس از برخورد به مدافعان منچستریونایتد 
راهی کرنر شد. در دقیقه 24 ارسال توپ پشت مدافعان 

تاتنهام به برونو فرناندز رسید و او پس از کنترل نامطلوب 
توپ، سانترش را ارسال کرد اما تو روی سر کاوانی جفت 
و جور نشد. چهار دقیقه بعد از روی نقطه کرنر تاتنهام با 
ضربه رومرو به گل رسید اما لحظاتی بعد از خوشحالی 

بعد از گل این بازیکن، پرچم کمک داور بالا رفت.
در ادامه این تیم منچستریونایتد بود که حملات بیشتری 
کریستیانو  دیدنی  روی ضربه  و سرانجام  داد  انجام  را 
رونالدو به گل رسید. در دقیقه 39 ارسال تماشایی برونو 
فرناندز به پشت دفاع تاتنهام با شوت والی رونالدو از 
زاویه بسته همراه شد تا این بازیکن زننده گل برتری 

تیمش در نیمه اول لقب بگیرد.
در آغاز نیمه دوم، تاتنهام با ضربه سون هیونگ مین 
فرصت گلزنی را داشت ولی توپ به ساق پای این بازیکن 
خورد و به بیرون رفت. در دقیقه 64 این بار رونالدو بود 
که در نقش گلساز ظاهر شد و با پاس به پشت دفاع 
تاتنهام ادینسون کاوانی را در موقعیت گلزنی قرار داد 

و او دروازه را گشود. بعد از گل دوم به ترتیب رونالدو، 
فرناندز و کاوانی از زمین بیرون رفتند و جای خود را به 
مارکوس راشفورد، نمانیا ماتیچ و جسی لینگارد دادند؛ 
اما  شدند  زمین  وارد  بازی  کنترل  برای  که  بازیکنانی 
همکاری ماتیچ و راشفورد گل سوم را هم به ارمغان آورد.

با این پیروزی منچستریونایتد با کسب 17 امتیاز به 
رتبه پنجم جدول صعود کرد و حالا فرصت این را خواهد 
داشت تا با شکست منچسترسیتی به کورس قهرمانی 

اضافه شود.

در سومین هفته رقابت های لیگ برتر، شاگردان فرهاد 
کریمی  فیروز  تراکتورِ  میزبان  استقلال  در  مجیدی 
بودند که در نهایت این دیدار نزدیک با تک گل ارسلان 

مطهری به سود آبی ها به پایان رسید.
امیدوارکننده  روند  تراکتور،  برابر  پیروزی استقلال در 
این تیم را بهبود بخشید، شاگردان مجیدی سه پیروزی 
مهم را کسب کرده اند، با ۴ گل زده و ۳ کلین شیت! 
تیمی که راهِ ارائه بی نقص یک دفاع تیمی را بلد شده 
و با نمایش هایی منطقی، خود را به عنوان یک مدعی 
جدی برای موفقیت در لیگ بیست و یکم نشان داده 

است.
چندان  روزها  این  برخی  عقیده  به  استقلال  شاید 
هوادارپسند بازی نمی کند، اما این شروع درخشان و 
نکات مثبت متعدد آبی ها، اگر با پیروزی در دیدار چهارم 
در برابر فجری های شیراز همراه شود، این استقلال در 
تعطیلات با هماهنگی بیشتر بازیکنان جدید تیم و درک 

متقابل آن ها از یکدیگر، مدعی تر از حالا هم باشد.
به  تراکتور  با شکست  استقلال  فوتبال  تیم  بهرحال 
سومین برد متوالی رسید تا آبی پوشان یکی از مدعیان 
اصلی قهرمانی این فصل باشند. تراکتور هم دومین 
شکست را در سومین هفته متحمل شد. فرهاد مجیدی 

با تعویض طلایی توانست این بازی را ببرد و مطهری 
که در نیمه دوم به میدان آمد سه امتیازی آبی پوشان 

را به ثمر رساند.
تیم استقلال در این مسابقه با ترکیب سید حسین 
دانشگر،  محمد  مرادمند،  حسین  محمد  حسینی، 
)زبیر  رضاوند  آرش  آغاسی(،  )عارف  یزدانی  سیاوش 
نیک نفس(، مهدی مهدی پور، روزبه چشمی )ارسلان 
مطهری(، وریا غفوری، جعفر سلمانی، کوین یامگا )رضا 
آذری( و امیر حسین حسین زاده )امین قاسمی نژاد( به 
زمین رفت. بازگشت حسینی به ترکیب و حضور روزبه 
چشمی در جمع یازده بازیکن اصلی از نکات قابل توجه 

برنامه های فرهاد مجیدی بود.
همچنین سرمربی تراکتور تیمش را با ترکیب محمدرضا 
اخباری، عبدالله ناصری، ابوالفضل رزاق پور، اکبر ایمانی، 
سامان نریمان جهان، پیمان بابایی، محمد قادری )علی 
بهزاد سلامی  قادری،  فتحی(، عبدالله حسینی، آرش 

)محمد قنبری( و شاهین ثاقبی )سعید واسعی( به 
میدان فرستاد.

به  را  تری  هجومی  بازی  نخست  نیمه  در  استقلال 
نمایش گذاشت و چند فرصت خوب گلزنی داشت. در 
دقیقه ۲۳ شوت سنگین وریا غفوری با اختلاف کم 
از کنار دروازه تراکتور به بیرون رفت. وریا غفوری یکی 
از عناصر هجومی و تاثیرگذار استقلال در این نیمه 
بود. همکاری او با محمد دانشگر در دقیقه ۲۸ با ضربه 
سر کوین یامگا مهاجم خارجی استقلال همراه بود که 
این ضربه هم با فاصله کم از کنار دروازه تراکتور اوت 
شد. تراکتور در نیمه نخست فرصت خاصی برای گلزنی 
نداشت. این تیم در دقیقه ۴۴ دست به تعویض زد و 
سعید واسعی به جای شاهین ثاقبی وارد میدان شد.

در نیمه دوم فرهاد مجیدی ارسلان مطهری را به جای 
روزبه چشمی وارد زمین کرد تا قدرت هجومی آبی 
پوشان را بیشتر کند. تراکتور در دقیقه ۵۱ می توانست با 
حرکت سامان نریمان جهان از پشت مدافعان استقلال 
به گل برسد که ضربه او با اختلاف کم نسبت به دروازه 
حریف روانه اوت شد. سه دقیقه بعد، ارسلان مطهری 
که در نیمه دوم وارد زمین شده بود، با یک ضربه سر 

برای استقلال گلزنی کرد.
ضربه  یک  صاحب  بازی  این  ادامه  در  استقلالی ها 
پنالتی شدند. وریا غفوری در دقیقه ۷۰ پشت توپ 
ایستاد ولی ضربه چیپ او به تیرک افقی برخورد کرد 
و در برگشت زبیر نیک نفس هم نتوانست توپ را به 
تور دروازه تراکتور برساند. تراکتور برای جبران نتیجه 
در نیمه دوم حملاتی روی دروازه استقلال ترتیب داد 
اما این حملات با دفاع فشرده و منسجم استقلال راه 
به جایی نبرد تا بازی با همان یک گل به پایان برسد.

لطفا تا پایان فصل همین »اوله« بمان؛

واکُنِش

استقلال پیروزِ دیدار با فیروز شد؛

سلامِ »آقای ۷« به ۹

لیگ برتر

سومین شکست متوالی هوادار رقم خورد؛
سپاهان در واپسین

 لحظات صدرنشین ماند
مقابل  برتری  با  سپاهانی ها 

هوادار صدرنشین لیگ برتر 
دو  دیدار  ماندند.  باقی 
هوادار  سپاهان  تیم 
روز شنبه ساعت ۱۸:۰۰ 
سوم  هفته  قالب  در 
ورزشگاه  در  برتر  لیگ 

نقش جهان برگزار شد این 
بر صفر  برتری یک  با  دیدار 

سپاهانی ها به پایان رسید.
دو تیم در دقایقی از بازی روی دروازه یکدیگر فشار آوردند 
اما موفق نبودند تا این که دانیال اسماعیلی فر در دقیقه 
۸۴ در ازدحام بازیکنان دو تیم در محوطه جریمه توانست 
دروازه مهرداد بشاگردی را باز کند. این دیدار در نهایت با 
برتری شاگردان نویدکیا به پایان رسید تا سپاهانی ها با 
این پیروزی ۹ امتیازی شوند و صدرنشین باقی بمانند. 

در مقابل نیز شاگردان عنایتی بدون امتیاز باقی ماندند.
نکته قابل توجه مصدومیت کمک داور این دیدار در دقیقه 

۲۵ بود بود که باعث شد بازی دقایقی متوقف شود.

شهرخودرو در منطقه خطر قرار گرفت؛
فرار فراز از بحران با 

تک گل میرجوان!
تیم فوتبال شهرخودرو با یک گل 
مسجدسلیمان  نفت  مقابل 
تیم  دو  خورد.  شکست 
و  خودرو  شهر  فوتبال 
از  مسجدسلیمان  نفت 
گذشته  روز   ۱۸ ساعت 
در ورزشگاه امام رضا)ع( 
که  رفتند  به مصاف هم 
با یک  نفت مسجدسلیمان 
گل میزبانش را شکست داد تا به 
نخستین پیروزی فصل خود برسد. تک گل این دیدار را 

عماد میرجوان در دقیقه ۸۰ به ثمر رساند.
شهرخودرو با این شکست بدون امتیاز در رده آخر باقی 
ماند و نفت مسجدسلیمان با این پیروزی ۴ امتیازی شد.

ناکامی بنام علی منصور؛
دشت اول کاکوهای شیراز

 از آبادان
در  شنبه  روز   ۱۸ ساعت  از  آبادان  نفت  فوتبال  تیم 
دیداری خانگی پذیرای تیم فجرسپاسی بود. نفت آبادان 
و فجرسپاسی که در دو بازی ابتدایی لیگ مغلوب شده 
بودند، امروز برای کسب اولین برد و سر و سامان دادن به 

وضعیت خود به مصاف هم رفتند.
شاگردان کلانتری در دقایق ابتدایی بازی، نمایش بهتری 
داشتند و موفق شدند در دقیقه ۲۰ توسط محمد کاظمی 
به گل برسند. این نیمه در ادامه گلی در برنداشت و تیم 
فجرسپاسی برنده به رختکن رفت. فجرسپاسی که برای این 
بازی انگیزه بیشتری نسبت به نفت داشت، در دقیقه ۸۱ 

نیز توسط عرفان معصومی به گل دوم رسید.
این بازی با حساب ۲ بر صفر به سود شاگردان کلانتری به 
پایان رسید و فجری ها اولین برد خود در لیگ بیست و 
یکم را در آبادان جشن گرفتند. نفت آبادان نیز در سه دیدار 
انجام شده خود در فصل جاری، تن به شکست داده است.

پیروزی استقلال در برابر تراکتور، روند امیدوارکننده این تیم را بهبود بخشید، شاگردان مجیدی 
سه پیروزی مهم را کسب کرده اند، با ۴ گل زده و ۳ کلین شیت! تیمی که راهِ ارائه بی نقص یک دفاع 

تیمی را بلد شده و با نمایش هایی منطقی، خود را به عنوان یک مدعی جدی برای موفقیت در لیگ 
بیست و یکم نشان داده است.
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۷۶ محکوم امنیتی و ۱۰۰ اعدامی عفو شدند
پس از موافقت رهبر معظم انقلاب اسلامی با پیشنهاد رئیس قوه قضاییه مبنی بر 
عفو و تخفیف مجازات سه هزار و چهارصد و پنجاه و هشت تن از محکومانِ محاکم 
عمومی و انقلاب، سازمان قضایی نیروهای مسلح و تعزیرات حکومتی به مناسبت 
میلاد با سعادت حضرت محمد مصطفی )صلی الله علیه وآله( و ولادت حضرت امام 
جعفر صادق )علیه السلام(، ۱۰۰ نفر از افراد دارای محکومیت اعدام و ۷۶ محکوم 

امنیتی عفو کرد. 

خیز ششم کرونا آغاز شده است!
دکتر سوری عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: طغیان هایی از ویروس 
کرونا در نقاط مختلف کشور مشاهده می شود و شهرهای قرمز کنونی کانون هایی از 
طغیان ویروس هستند که درحال افزایش هستند و همه این ها نشان می دهد موج 
ششم آغاز شده است، شیوع کرونا رابطه مستقیمی با رفتار مردم دارد و وقتی تاب 
آوری جامعه کاهش پیدا کند و رعایت دستور العمل ها کم شود شاهد شدت گرفتن 

ویروس خواهیم بود.

تزریق بیش از ۸۶ میلیون دز واکسن به ایرانیان
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، تا کنون ۵۲ میلیون و ۳۷۹ هزار و ۵۷ نفر 
دُز اول، ۳۳ میلیون و ۶۷۴ هزار و ۷۳ نفر دُز دوم و ۸۴ هزار و ۳۴۰ نفر، دُز سوم 

واکسن کرونا را تزریق کرده اند. 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۸۶ میلیون و ۱۳۷ هزار و ۴۷۰ 
دُز رسید. در شبانه روز گذشته، ۷۶۷ هزار و ۵۵۳ دُز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شد.

میانگین قیمت مسکن در پایتخت از متری ۳۱ میلیون تومان فراتر رفت
متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در مهر سال جاری ۳۱ میلیون و ۶۳۱ 
هزار تومان است درحالی که ماه قبل از آن )شهریور ۱۴۰۰( هر متر این شاخص ۳۱ 
میلیون و ۷۰۳ هزار تومان بود و ۰.۲ درصد کاهش داشته است. متوسط قیمت 
مسکن در مهر امسال نسبت به مهر سال گذشته که متری ۲۶ میلیون و ۷۲۰ هزار 

تومان بود، افزایش ۱۸.۴ درصدی داشته است.

ایمنی حاصل از واکسن  کرونا از ابتلای قبلی بیشتر است
اطلاعات منتشر شده توسط مرکز کنترل و پیشگیری از بیماریها در آمریکا حاکی 
از آن است که واکسینه شدن در برابر بیماری کووید-۱۹ بیش از عفونت های 
گذشته می تواند در برابر ویروس مصونیت ایجاد کند. بررسی ها نشان می دهد: 
بزرگسالانی که پیش از این به کروناویروس آلوده شده اند پنج برابر بیش از 
افرادی که هر دو دُز واکسن مدرنا یا فایزر را دریافت کرده اند احتمال دارد مجدد 

به ویروس آلوده شوند.

جدیدترین عارضه کرونا؛ کاهش شنوایی و وزوز گوش
نتایج یک بررسی جدید نشان می دهد، کووید ۱۹ می تواند سلول های گوش داخلی 
را آلوده کند و به طور بالقوه منجر به کاهش شنوایی و وزوز گوش شود. یکی از 
تحقیقاتی که در حال حاضر بر روی ویروس کرونا، صورت گرفته است، تاثیر ویروس 
یا وزوز  و   )hearing loss(ایجاد عوارضی همچون کم شنوایی و  افراد  بر شنوایی 
به گوش  ویروس  ورود  نحوه  یافته های جدید،  براساس  گوش)tinnitus( هستند. 

داخلی مشخص نیست.

جریمه ۲۰ میلیون تومانی برای عرضه خارج از شبکه ورق فولاد در مازندران
کرد:  اظهار  تعزیرات حکومتی  سازمان  عمومی  روابط  مدیرکل  محسن عسکری 
پرونده تخلف یک شرکت صنعتی به اتهام عرضه خارج از شبکه ورق فولادی با 
گزارش سازمان صنعت، معدن و تجارت در شعبه بدوی اول تعزیرات حکومتی 
شهرستان بابل رسیدگی شد، شعبه رسیدگی کننده پس از بررسی و احراز تخلف، 

شرکت متخلف را به پرداخت ۲۰۰ میلیارد ریال جریمه نقدی محکوم کرد.

کارت های بانکی بیمه می شوند
غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی گفت: رایزنی های لازم برای آغاز تحت 
متاسفانه طی  است.  انجام  حال  در  بانکی  کارت های  دادن  قرار  بیمه  پوشش 
سال های اخیر سوءاستفاده های متفاوتی از کارت های بانکی شهروندان انجام 
شده که ورود صنعت بیمه به این حوزه می تواند خدمات ارزنده ای برای مردم 
داشته باشد، صنعت بیمه باید به بخش های مختلف زندگی مردم ورود و آنان را 

تحت پوشش کامل قرار دهد.

استانداری صعود به کوهستان های تهران را 
محدود کرد

مدیرکل مدیریت بحران 
با  تهران  استانداری 
و  برف  بارش  به  اشاره 
این  ارتفاعات  در  باران 
استان اعلام کرد: صعود 
به ارتفاعات این منطقه 
با توجه به شرایط جوی 
همکاری  با  و  محدود 
و  کوهستان  پلیس 

منصور  می شود.  انجام  فرمانداری ها  بحران  مدیریت 
درجاتی روز شنبه در این باره گفت: از کوهنوردان می 
خواهم جهت حفظ سلامت خود و دیگران از صعود به 

ارتفاعات بدون هماهنگی خودداری کنند.

سر  بر  را  مدرسه  غیراصولی،  گودبرداری 
شاگردان و معلمان آوار کرد

دقیقه  و ۴۴  ساعت ۹ 
روز گذشته یک مدرسه 
شهرستان  در  ابتدایی 
علی آبادکتول ریزش کرد 
که باعث مصدوم شدن 
۱۱ دانش آموز و سه مربی 
این مدرسه شد. بلافاصله 
پس از اعلام این حادثه 
هفت تیم امداد و نجات 

هلال احمر از پایگاه های زرین گل، علی آباد و قرق به محل 
حادثه اعزام شدند، گفته می شود گودبرداری در مجاورت 
مدرسه علت این حادثه بوده است اما برای اظهار نظر 

قطعی، بررسی ها در حال انجام است.

تهران  استان  آلاینده  واحد   ۱۷ فعالیت 
متوقف شد

معاون  عبادتی  زهره 
انسانی  زیست  محیط 
اداره کل حفاظت از محیط 
با  تهران  استان  زیست 
بیان اینکه در پایش های 
مورد   ۶۲ شده  انجام 
زیستی  محیط  اخطاریه 
برای واحد های آلاینده در 
استان صادر و به مسئولان 

آن ها ابلاغ شد گفت: در جریان پایش های شبانه یک هفته 
گذشته از ادامه فعالیت ۱۷ واحد آلاینده نیز جلوگیری شد، در 
برنامه ویژه پایش محیط زیست استان از فعالیت هایی که 

منجر به آلودگی هوا می شود، جلوگیری میشود.

ورود دستگاه قضا به موضوع تخریب دیوار 
دانشگاه توسط نماینده مجلس

مهر  القاصی  علی 
پی  در  تهران  دادستان 
اقدام ابوالفضل ابوترابی 
نماینده مردم نجف آباد 
مبنی بر تخریب بخشی 
آزاد  دانشگاه  دیوار  از 
گفت:  شهرستان،  این 
از آنجا که دانشگاه آزاد 
یک نهاد غیرخصوصی و 

عمومی است و اموال و سرمایه آن به عنوان سرمایه 
عمومی محسوب می شود با توجه به ماده پنج اساسنامه 
دانشگاه آزاد و تبصره ذیل آن موضوع از باب حق عمومی 

پیگیری و برخورد قانونی لازم صورت می گیرد.

فردا
منتشر

خواهد
شد


